
Protokół

 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji
Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji

Rewizyjnej w dniu 20 grudnia 2022 roku o godz. 1507  w Sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1 Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:

stan Komisji       - 14 radnych
obecni                 - 14 radnych
nieobecni            - 0 radnych

Listy obecności stanowią załącznik niniejszego protokołu.

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier.

Przewodniczący Robert Bejgier – o godzinie 1507 otworzył posiedzenie Komisji i po powitaniu
radnych i  zaproszonych gości stwierdził  kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych
decyzji.

III. Proponowany porządek posiedzenia:

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji.
3. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
4. Zapytania, sprawy różne.
5. Zakończenie. 

Ad.2 Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Robert  Bejgier  –  poprosił  o  przyjęcie  protokołu  ze  wspólnego
posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 8 listopada 2022 roku. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół. 

Kolejno poprosił o przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu
15 listopada 2022 roku. 
Radni przyjęli protokół, przy jednym głosie wstrzymującym /Radny Jerzy Koralewski/. 

Następnie poprosił członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przyjęcie protokołu z komisji,
która odbyła się 15 listopada 2022 roku. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół.

Ad.3 Projekty uchwał  i tematy informacyjne.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka - Sałatowska – poinformowała, że pierwsze cztery projekty
omówi Pani Skarbnik:

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie 
na lata 2022-2045,

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022,
• PURM w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo 

Pomorskie na lata 2023-2045,
• PURM w sprawie podjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2023 rok. 



- 3- 

Skarbik  Gminy  Magdalena  Górna  –  poinformowała,  że  projekty  uchwał  zostaną  przesłane
Radnym w dniu 28 grudnia 2022 roku, ponieważ dopiero po świętach zostaną przesłane zmiany od
Wojewody,  odnośnie  Miejsko  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej.  Poinformowała,  że  trzy
inwestycje zostaną przesunięte na rok 2023. Odniosła się do inwestycji dotyczącej kanalizacji na
Głównym Dworcu i wyjaśniła, że inwestycja jest już zakończona, natomiast odbiór odbędzie się
w styczniu 2023 roku, dlatego należy dokonać przesunięcia. O ile chodzi o inwestycję dotyczącą
budowy ścieżki  rowerowej  Nawra  –  Kończewice,  to  są  opóźnienia   w  terminach.   Zgodnie  z
informacją uzyskaną z Urzędu Marszałkowskiego należy dokonać zmian, które zostaną wskazane
przez  Urząd.  Trzecia  inwestycja  dotyczy  termomodernizacji  hali  sportowej  w  SP  Kowalewo
Pomorskie, która jest w trakcie realizacji. Z uwagi na terminy realizacji  płatności zostaną dokonane
w roku następnym. 
Następnie  odniosła  się  do  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  i  budżetu  na  rok  2023
i poinformowała, że RIO zaopiniowało  pozytywnie projekty uchwał. 

Przewodniczący Komisji  Robert  Bejgier – poinformował,  że co roku jest  taka sama sytuacja
i  ruchy finansowe pod koniec roku są oczywiste i niezbędne, by zamknąć dany rok. 

Skarbik Gminy Magdalena Górna –  poinformowała, że nie wie jak będzie wyglądała sytuacja
z fakturami za węgiel,  możliwe że będzie  trzeba to  zadanie  wrzucić do Wieloletniej  Prognozy
Finansowej, by była możliwość ich opłacenia w roku 2023. 

Przewodniczący  Komisji  Robert  Bejgier –  zapytał  ile  węgla  do  tej  pory  zostało
rozdysponowanego.

Prezes ZGKiM Lidia Jankowska – poinformowała, że do tej pory rozdysponowano 569 ton węgla
z 1050 ton, które były planowane na ten rok. Dodała, że w węgiel zaopatrzonych  zostało 420 osób.
Na placu, na stanie są 64 tony węgla. 

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier –  zapytał czy jest szansa by założony plan na ten rok
został zrealizowany. 

Prezes ZGKiM Lidia Jankowska – odpowiedziała, że w większości plan zostanie zrealizowany.
Odbiorcom nie do końca pasują terminy obioru węgla, zostanie to zrealizowane w roku następnym. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionych projektów uchwał.

• PURM  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  na
nieruchomościach stanowiących własność Gminy Kowalewo Pomorskie,

Zastępca Kierownika ref. TIiGG Małgorzata Dębińska – omówiła projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier – zgłosił  uwagę dotycząca spisu działek w uchwale,
zasugerował, by przy przygotowywaniu kolejnych projektów zamieścić lokalizację działek. 

Zastępca  Kierownika  ref.  TIiGG  Małgorzata  Dębińska –   poinformowała,  że  w  kolejnej
uchwale wniosek Radnego zostanie uwzględniony.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
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• PURM zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Grudziądz na realizację zadań
w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami,w sprawie 

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – omówiła projekt uchwały. 

Radna Halina Kalinowska -   zapytała jakie są koszty.

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – poinformowała, że obecny koszt wynosi 8,50 zł plus
wyłapywanie. W schronisku w Grudziądzu koszt za jednego psa obecnie wnosi 11,00 zł, od nowego
roku będzie wynosił 14,00 zł. Dodała, że od 27 listopada wejdzie w życie nowe Rozporządzenie,
które będzie nakładać bardzo dużo obowiązków na schroniska w zakresie opieki weterynaryjnej
i dokumentacji. Z obecnym schroniskiem był utrudniony kontakt. 

Radny Wojciech Małkiewicz – zapytał jakie koszty ponosi Gmina w skali roku. 

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – odpowiedziała, że miesięczny koszt na początku roku
wynosił 1 844,00 zł, w październiku koszt wynosił już 5 000,00 zł. Roczny koszt w sumie wyniósł
37 000,00 zł. Na początku roku było 7 psów, obecnie jest 19 psów.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał jak będzie wyglądała współpraca, jeżeli chodzi
o  pomoc zwierzętom powypadkowym oraz odbiór  padliny z terenów Gminy.  Zasugerował,  że
Grudziądz jest oddalony o kilkanaście kilometrów od naszej Gminy. 

Kierownik  ref.  OŚRiEG  Edyta  Jasińska –  odpowiedziała,  że  z  obecnym  schroniskiem  był
problem, by w takiej sytuacji dodzwonić się do schroniska by zgłosić pomoc, trwało to czasami
do 3 godzin. Gmina Grudziądz zabezpiecza, że w ciągu 30 – 40 minut, jest w stanie dojechać na
miejsce. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

• PURM  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  wyboru  metody
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty
i ustalenia stawki za pojemnik,

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – omówiła projekt uchwały. 

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania i
rozkładania raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających
Gminie  Kowalewo  Pomorskie  i  jej  jednostkom  organizacyjnym  i  określenia  warunków
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc
publiczną oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych, 

Kierownik ref. Finansowego Aneta Watras – omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał czy są to ustawowe przepisy, czy jest to nasza
decyzja. 
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Kierownik  ref.  Finansowego  Aneta  Watras –   odpowiedziała,  że  Ustawa  mówi,  że  to  Rada
określa zasady. Wcześniej maksymalnie można było rozłożyć należności  na 12 rat , obecnie okres
zostanie wydłużony do maksymalnie 24 rat. 

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał czy referat finansowy przewiduje że to będzie
korzystne dla naszego budżetu. 

Kierownik ref.  Finansowego Aneta Watras –  uważa,  że niektórym płatnikom łatwiej  będzie
spłacić raty w dłuższym terminie. 

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – poinformował, że zastanawia się czy to nie zwiększy
ilości dłużników. 

Kierownik ref. Finansowego Aneta Watras –  wyjaśniła, że dotyczy to tylko dłużników cywilno –
prawnych  /czynsz/. Nie dotyczy to podatków.

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM w sprawie powołania Miejskiej Rady Seniorów w Kowalewie Pomorskim i nadania
jej statutu,

Pracownik  Urzędu  Marta  Chądzyńska –  poinformowała,  że  podczas  wspólnego  posiedzenia
Komisji w dniu 20 września projekt uchwały został przedstawiony Radnym. W wyniku dyskusji
Radni  ustalili,  że  Rada Seniorów zostanie  powołana w momencie rozpoczęcia  nowej  Kadencji.
Projekt uchwały został  poddany konsultacjom w wyznaczonym terminie od 26 października do
22 listopada – nie wpłynęła żadna propozycja zmian do projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM w sprawie ustalenia wysokości dopłat do taryf dla odbiorców usług kanalizacyjnych,

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – omówiła projekt uchwały. 

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że ma wątpliwości co do przedstawionej kwoty.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że obecna taryfa zatwierdzona jest
do  czerwca  2023  roku.  Nie  było  podstaw  do  tego  by  zmniejszać  lub  zwiększać  tą  dopłatę.
W momencie, gdy Pani Prezes ZGKiM złoży wniosek do Wód Polskich, o ustanowienie nowych
taryf , będzie możliwość zmniejszenia lub zwiększenia dopłat. Warunek jest taki, że Wody Polskie
będą musiały to zatwierdzić. 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  Sałatowska –  poinformowała,  że  Radnym  zostaną
przesłane dwa projekty uchwał,  które były przedmiotem posiedzenia Komisji  Skarg,  Wniosków
i Petycji:

• PURM w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 2 grudnia 2022 roku,
• PURM w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 6 grudnia 2022 roku. 
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Tematy informacyjne.

Kierownik  ref.  OŚRiEG  Edyta  Jasińska –  przedstawiła  informację  dotyczącą  ogłoszonego
przetargu na wywóz odpadów komunalnych. Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że   dziury,  które  były  łatane
asfaltem na gorąco zostały zrobione.

Radny Marcin Dunajski –  poinformował,  że nieprawidłowo zostały załatane dziury na drodze
gminnej w miejscowości Sierakowo.

Kierownik Ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała,  że wykonywała to Firma  Onde
/byłe Przedsiębiorstwo PBDI w Toruniu/, roboty nie zostały jeszcze odebrane, jedynie zakończone
w dniu wczorajszym. Jeżeli zostanie stwierdzone, że dziury zostały nieodpowiednio załatane Firma
będzie musiała to poprawić. Dodała, że na to zadanie zostało skierowane zapytanie ofertowe, na
które ofertę złożyła tylko jedna firma. Firma ta wykonuje również zlecenia dla Generalnej Dyrekcji
Dróg Krajowych i Autostrad. 

Radny Stanisław Kaznowski – uważa, że dziury powinny być łatane solidnie asfaltem z worka. 

Radny Marcin Dunajski -  zasugerował by ZGKiM w Kowalewie Pomorskim zajął się łataniem
dziur na drogach znajdujących się na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie.

Przewodniczący Robert Bejgier – uważa, że najlepszym rozwiązaniem byłoby znalezienie Firmy,
z którą Gmina związałaby się na lata.

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Orłowski –  odniósł  się  do  interpelacji  Radnego  Jerzego
Koralewskiego  w  sprawie  dokonania  zmian  osobowych  w niektórych  Komisjach  stałych  Rady
Miejskiej                                w Kowalewie Pomorskim. Poinformował, że spotkał się z
Przewodniczącymi Klubów, jednak nie zostało osiągnięte wspólne stanowisko. Zaproponował by
wszyscy  Radni  wspólnie  na  posiedzeniu  Komisji  przedyskutowali  interpelację.   Na  początku
poprosił Radnego Jerzego Koralewskiego by dokładniej wyjaśnił o co wnioskuje w interpelacji. 

Radny  Jerzy  Koralewski  –  wyjaśnił,  że  został  zachwiany  parytet.  Dla  przykładu  podał,  że
w  Komisji  Rewizyjnej  jest  tylko  jeden  członek  z  Klubu  Porozumienie  Samorządowe  „Mała
Ojczyzna”.  Zapytał  jak  ma  działać  Komisja,  w  której  jest  w  mniejszości.  Komisja  Rewizyjna
zgodnie z zasadą funkcjonowania powinna  być oparta na zachowaniu parytetu. Jest to Komisja,
która ma ogromne znaczenie. Dodał, że to samo dotyczy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, w
której  jest  podobna  sytuacja.  Myślał,  że  Przewodniczący  Klubów  będą  mieli  więcej  do
powiedzenia. Uważa że należy stanąć na wysokości zadania i powiedzieć, że szczególnie te dwie
Komisje  działają  niestety  nieprawidłowo.  Przewodniczący  tych  Komisji  powinni  zmienić  ich
funkcjonowanie oraz zmienić ich skład osobowy. Według Niego jest to główny motyw działania.
Na 2022 rok nie została zaplanowana żadna kontrola przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej,
w związku z  czym Radny  musiał  wystąpić  z  prośbą  o  zamieszczenie  w Planie  Pracy  Komisji
Rewizyjnej tematów dotyczących kontroli. W roku 2023 kontrole również nie zostały zaplanowane,
co mija się z celem działania Komisji Rewizyjnej. 
W wyniku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że temat ten rozwiąże osobiście,
a Przewodniczący Klubów zostaną poinformowani o załatwieniu sprawy.  
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Ad. 4 Zapytania, sprawy różne.

Radny Marcin Dunajski – zapytał dlaczego na terenie miasta nie pali się iluminacja świąteczna. 

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  Sałatowska –  poinformowała,  że  w  dniu  dzisiejszym
lampki zostaną zapalone. 

Radny  Marcin  Dunajski –  poinformował  pozostałych  Radnych,  że  jest  jeszcze  możliwość
przekazania środków pieniężnych na Szlachetną Paczkę. Poprosił Przewodniczących Klubów, by po
odbytym posiedzeniu Komisji zostali i wspólnie wybrali dla kogo pieniądze na Szlachetną Paczkę
zostaną przeznaczone.

Przewodniczący Robert Bejgier – jako Przewodniczący dzisiejszego posiedzenia Komisji złożył
życzenia świąteczne. 

Przewodniczący   Rady  Jerzy  Orłowski  –  poinformował,  że  kolejne  posiedzenie  Komisji
planowane jest  na   17  stycznia,  na  godz.  1400,  którą  poprowadzi  Radny Stanisław Kaznowski.
Sesja  RM  zaplanowana  jest  na  26  stycznia  na  godz.  1400.  Kolejno  przyłączył  się  do  życzeń
świątecznych. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska –złożyła życzenia świąteczne.

Ad.5 Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1649 zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 7 kolejno ponumerowanych stron.
 

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                            BUDŻETOWEJ I SAMORZĄDU

                         
                                                                                                                                          Robert Bejgier

 


	ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 20 grudnia 2022 roku o godz. 1507 w Sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.

